



PRZEWODNIK PODATKOWY 2020/2021 2021/2022

LIDERTAX - KOMPLEKSOWA OBSŁUGA TWOJEGO BIZNESU

1. Podatek dochodowy

Dodatki do podatku dochodowego	2020/2021	2021/2022
Personal Allowance (PA)*	£12,500	£12,570
Marriage Allowance†	£1,250	£1,260
Blind Person's Allowance	£2,500	£2,520
Rent a room relief**	£7,500	£7,500
Trading income**	£1,000	£1,000
Property income**	£1,000	£1,000

*Jeśli Twój dochód jest wyższy niż £100,000, przysługująca Ci kwota wolna od podatku (PA) zostanie pomniejszona o połowę kwoty – £1 na każde £2 – powyżej tego limitu. W przypadku osiągnięcia dochodu powyżej £125,140 przysługująca Ci kwota wolna od podatku zostanie zredukowana do zera.

† Pozwala na przekazanie części swojej kwoty wolnej od podatku na rzecz partnera życiowego, który zarabia więcej

** Jeżeli dochód brutto przekroczy ten limit, wtedy konieczne będzie odjęcie kwoty limitu i nie będzie możliwe odliczenie żadnych kosztów

Personal Allowance (PA) - prawie każdemu rezydentowi Wielkiej Brytanii przysługuje prawo do ulgi w postaci kwoty wolnej od podatku (PA). Kwota wolna od opodatkowania w Szkocji, Anglii, Walii oraz Irlandii Północnej to kwota, która nie powoduje obowiązku zapłaty podatku dochodowego (Income Tax).

Marriage Allowance - ulga przeznaczona dla wszystkich osób, które żyją w związkach małżeńskich lub partnerskich. Wysokość zarobków jednego z partnerów nie może przekroczyć kwoty wolnej od podatku - £12,570. Druga osoba musi osiągać zarobki w przedziale £12,570 do £50,270 rocznie. Ze względu na fakt, że osoba z niższymi dochodami będzie zwolniona z zapłaty podatku, może przenieść swój Personal Allowance na partnera. Maksymalna kwota to 10% kwoty wolnej od podatku, czyli £1,260.

Blind Person's Allowance - zarejestrowane w Anglii osoby niewidome, jak i mieszkańcy Szkocji i Irlandii Północnej, którzy ze względu na problemy ze wzrokiem nie mogą wykonywać pracy wymagającej poprawnego widzenia, mogą ubiegać się o Blind Person's Allowance, czyli kwotę wolną od podatku dla osób niewidomych. Podobnie do osobistej kwoty wolnej od podatku, jest to kwota dochodu, jaką możesz uzyskać każdego roku, bez konieczności odprowadzania od niego podatku.

Rent a room relief - jeśli udostępniasz sublokatorom umeblowane zakwaterowanie w swoim własnym domu, a Twoje całkowite wpływy (czynsz oraz zyski z dodatkowych usług, takich jak np. pranie lub zapewnienie wyżywienia) nie przekraczają £7,500, możesz zatrzymać ten dochód w formie nieopodatkowanej w ramach programu „Rent a Room” (Wynajmij pokój).

Trading income - jeśli Twój całkowity dochód z drobnej działalności (np. sprzedaż na eBayu) nie przekracza £1,000 (przed odliczeniem kosztów!), będzie traktowany jako dochód zerowy. Innymi słowy HMRC (brytyjski urząd skarbowy) potraktuje to tak, jakbyś na swojej drobnej działalności nie zarobił absolutnie nic i nie musiał się z niej rozliczać.

Property income - tak samo jak w przypadku trading allowance, przepis pozwoli na całkowitą ulgę podatkową, jeśli dochód z wynajmu nieruchomości nie przekroczył £1,000. Czyli na przykład, jeśli wynajmujesz swój pokój kilka razy w sezonie, za niewielkie kwoty.

2. Progi podatkowe

	2020/2021	2021/2022
Stawka podstawowa (Basic Rate)	£37,500	£37,700
Stawka podwyższona (Higher Rate)	37,501 – 150,000	37,701 – 150,000
Stawka dodatkowa (Additional rate)	powyżej 150,000	powyżej 150,000
Personal Savings Allowance (PSA)		
--- Basic rate taxpayer	1,000	1,000
--- Higher rate taxpayer	500	500
Dividend Allowance (DA)	2,000	2,000

Basic Rate i Additional Rate zwiększa się o indywidualne składki emerytalne (do dopuszczalnego limitu) oraz darowizny.

Personal Savings Allowance (PSA) – ulga oszczędnościowa dla osób fizycznych weszła w życie 6 kwietnia 2016 roku i zwalnia podatnika od obowiązku płacenia podatku od zysków kapitałowych. Jeśli jesteś w basic rate taxpayer możesz uzyskać do £1000 dochodu bez konieczności zapłaty podatku (w przypadku higher rate ta kwota wynosi £500). Z kolei podatnikom dodatkowej stawki podatkowej nie przysługuje prawo do skorzystania z ulgi.

Dividend Allowance (DA) – ulga podatkowa od dywidend. Pozwala na wypłacenie pierwszych £2000 w formie dywidendy bez opodatkowania.

3. Stawki podatkowe (różnią się w zależności od rodzaju dochodu)

2020/2021 & 2021/2022			
	Wysokość podatku dochodowego	Wysokość podatku dochodowego dla oszczędności	Wysokość podatku dochodowego dla dywidend
Basic rate	20%	20%	7,5%
Higher rate	40%	40%	32,5%
Additional rate	45%	45%	38,1%

Opodatkowaniu na zasadach ogólnych w Wielkiej Brytanii podlegają między innymi dochody z zatrudnienia w charakterze pracownika, emerytury, dochody z tytułu samozatrudnienia i dochody z wynajmu nieruchomości.

Zwykle uprawnia podatnika do skorzystania z ulgi w postaci kwoty wolnej od podatku, a osiągnięte dochody zostają opodatkowane na takich samych stawkach podatkowych jak w przypadku dochodów z oszczędności (odsetek).

Szkoccy podatnicy podlegają opodatkowaniu na zasadach ogólnych według innej skali podatkowej (patrz poniżej).

Jeśli dochody z oszczędności nie przekraczają £5000 (basic rate) nie podlegają one opodatkowaniu.

W przypadku ulgi oszczędnościowej dla osób fizycznych (PSA) możemy na koncie oszczędnościowym zarobić do £1000 odsetek i nie będą one opodatkowane – w przeciwnym razie będą one podlegały opodatkowaniu w wysokości 20% lub 40%. Dywidendy są z kolei jedną z najbardziej pożądanym form dochodu, ponieważ są najniższej oprocentowane. Udziałowiec, który jest rezydentem UK może liczyć na £2000 kwoty wolnej od opodatkowania dywidendy.

4. Podatek dochodowy w Szkocji

		2020/2021	2021/2022
Starter rate	19%	£2,085	£2,097
Basic rate	20%	2,086 – 12,658	2,098 – 12,726
Intermediate rate	21%	12,659 – 30,930	12,727 – 31,092
Higher rate	41%	30,931 – 150,000	31,093 – 150,000
Top rate	46%	powyżej 150,000	150,000

Progi i stawki podatkowe w Szkocji nie mają zastosowania do dochodów z oszczędności i dywidend, które podlegają opodatkowaniu według stawek obowiązujących w UK.

5. High Income Child Benefit Charge (HICBC)

High Income Child Benefit Charge, czyli podatek od zasiłku na dziecko zostaje odprowadzony w przypadku, gdy indywidualny dochód osoby sprawującej opiekę nad dzieckiem przekracza £50 000. Ponieważ podatek rośnie o 1% na każde 100 funtów zarobków powyżej £50 000, przy dochodach równych £60 000, podatek rocznie wyniesie tyle, ile kwota Child Benefit, więc pobieranie zasiłku przestaje być opłacalne.

Podatek dochodowy (ciąg dalszy)

Remittance basis charge (specjalny sposób opodatkowania dochodów i zysków generowanych za granicą)

Dla osób zamieszkałych poza Wielką Brytanią, które były rezydentami podatkowymi na terenie UK w ciągu:	2020/2021	2019/2020
7 z 9 ostatnich lat podatkowych	£30,000	£30,000
12 z 14 ostatnich lat podatkowych	60,000	60,000
15 z 20 ostatnich lat podatkowych	Uznaje się, że posiada status domicyla w UK	

6. Świadczenia emerytalne

Składki emerytalne	2020/2021	2021/2022
Lifetime Allowance (LA)	£1,073,100	£1,073,100
Annual Allowance (AA)*	40,000	40,000

Roczną podstawę wymiaru składek na ubezpieczenia emerytalne stanowi wyższa z dwóch kwot: dochodów (obliczanych na podstawie AA) lub £3,600

*Zwykle zostaje obniżona do minimum £4000 gdy skorygowany dochód przekracza £240,000

Lifetime Allowance - limit kwotowy wysokości zebranych środków emerytalnych bez konieczności uiszczania podatku

Annual Allowance - roczna kwota wolna od podatku

7. Emerytura państwowa (wypłacana co tydzień)

Składki emerytalne	2020/2021	2021/2022
Old State Pension – osoba samotna	£134.25	£137.60
Old State Pension – małżeństwo	214.75	220.05
New State Pension†	175.20	179.60

† Dotyczy osób które przeszły na emeryturę po 5 kwietnia 2016.

8. Roczne limity inwestycyjne

Individual Savings Account (ISA)	2020/2021	2021/2022
Ogólny limit	£20,000	£20,000
Lifetime ISA	£4,000	£4,000
Junior ISA	£9,000	£9,000
EIS* – 30% ulgi	£2 000 000	£2 000 000
EIS kwalifikujący się do zwolnienia z obowiązku odprowadzenia podatku od zysków kapitałowych (CGT)	£100,000	£100,000
Seed EIS (SEIS) – 50% ulgi	£100,000	£100,000
SEIS – 50% zwrotu nakładów na inwestycje	£100,000	£100,000
Venture Capital Trust (VCT) – 30% ulgi	£200,000	£200,000

Individual Savings Account (ISA) – indywidualny rachunek oszczędnościowy w Wielkiej Brytanii, zwolniony z podatku dochodowego (Income Tax) i podatku od zysków kapitałowych (Capital Gains Tax), co oznacza, że nie ma obowiązku deklarowania żadnych dochodów, które zostały dzięki nim uzyskane.

Lifetime ISA – konto oszczędnościowe, które daje każdemu w wieku od 18 do 39 lat szansę na nieopodatkowane oszczędności i uzyskanie rządowego bonusu na zakup pierwszego domu.

Junior ISA – długoterminowy, wolny od podatku rachunek oszczędnościowy dla dzieci, które nie ukończyły jeszcze 18 lat. Środki odłożone na tym rachunku nie mogą zostać wypłacone przed ukończeniem przez dziecko 18 roku życia.

Enterprise Investment Scheme (EIS) – daje możliwość ubiegania się o zwrot 30% zainwestowanego kapitału w danym roku podatkowym w celu objęcia wyemitowanych udziałów (akcji).

Seed Enterprise Investment Scheme (SEIS) – zakłada, że inwestujący w start-up mogą liczyć nawet na 50% zwrot nakładów na inwestycje w postaci ulgi podatkowej, pod warunkiem, że zainwestuje w firmę będącą na początkowym etapie rozwoju (seed), która zatrudnia poniżej 25 osób i działa krócej niż dwa lata.

Venture Capital Trust (VCT) – osobom fizycznym powyżej 18-go roku życia, które nabywają nowe akcje zwykłe w funduszach podwyższonego ryzyka (VCT) do wysokości £200.000 w danym roku podatkowym, przysługuje 30 procentowa ulga od podatku dochodowego (Income Tax) pod warunkiem, że nabyte udziały zachowają przynajmniej przez 5 lat.

9. Składki na ubezpieczenia społeczne

Klasa 1 (osoby zatrudnione) - dane dotyczą roku podatkowego 2021/2022	Pracownik	Pracodawca
Główna składka NI	12%	13,8%
Brak obowiązku płacenia składki NI, jeśli tygodniowy dochód nie przekracza	£184	£170
Główna składka* obejmuje osoby o dochodach do	£967/tydzień	brak ograniczeń
Składka NI wynosi dodatkowe 2% od nadwyżek dochodu ponad	£967/tydzień	nie dotyczy
Dodatek na zatrudnienie na jedno przedsiębiorstwo**	nie dotyczy	£4,000

*Brak obowiązku płacenia składki NI przez pracodawcę w przypadku pracowników poniżej 21 roku życia i praktykantów poniżej 25 roku życia o dochodzie do £967/tydzień.

**Niektóre firmy nie kwalifikują się do przyznania dodatku, włączając w to niektóre firmy jednoosobowe.

Składki pracodawcy (na poziomie 13,8%) są również należne w przypadku większości świadczeń podlegających opodatkowaniu (klasa 1A) oraz w przypadku podatku płaconego w imieniu pracownika za pomocą systemu PAYE (klasa 1B).

Klasa 2 (osoby samozatrudnione)	
Tygodniowa stawka	£3.05
Brak obowiązku płacenia składki NI, jeśli zysk w danym roku podatkowym jest na poziomie minimum	£6,515
Klasa 3 (dobrowolne składki)	
Tygodniowa stawka	£15.40
Klasa 4 (osoby samozatrudnione)	
Zyski od £9,500 do £50,000	9.0%
Zyski powyżej £50,000	2.0%

10. Benefity związane z używaniem firmowego samochodu do celów prywatnych

Samochody osobowe

Ulga podatkowa: wydatki podlegające odliczeniu pomnożone przez należny %.

Wydatki podlegające odliczeniu: początkowa cena katalogowa samochodu (wraz z większością akcesoriów), pomniejszona o ewentualny wkład kapitałowy (maksymalnie £5000) wniesiony przez pracownika przy pierwszym zakupie samochodu.

Stawki procentowe:

Emisja CO ₂ (g/km)*	Przebieg bezemisyjny	Przed 6/04/2020	Po 5/04/2020
0	N/A	1%	1%
1-50	>130	2%	1%
1-50	70-129	5%	4%
1-50	40-69	8%	7%
1-50	30-39	12%	11%
1-50	<30	14%	13%
51-54	N/A	15%	14%

*Następnie kolejno 1% na każde 5 g/km CO₂ emisji maksymalnie do 37%. Samochody z silnikiem diesla, które nie są zgodne z normą RDE2 otrzymują dodatkowo 4% przy zachowaniu nadal maksymalnych 37%.

Samochody dostawcze

Wartość podlegająca odliczeniu wynosi £3,490 (2019/20 £3,430) - jeśli używasz samochodu więcej niż droga do pracy i z powrotem.

Elektryczne samochody dostawcze £2,792 (2019/20 £2,058).

Paliwo - pracodawca zapewnia paliwo zużyte w prywatnym wykorzystaniu samochodu będącego własnością pracodawcy:

Samochód osobowy: Stawka procentowa z powyższej tabeli pomnożona przez £24,600 (2020/2021 £24,600).

Samochód dostawczy: £669 (2020/2021 £666). Składki pracownicze nie zmniejszają wartości podlegającej opodatkowaniu, chyba że za paliwo wykorzystywane w celach prywatnych płaci pracownik (w tym przypadku nie ma możliwości skorzystania ze świadczenia).

11. Odliczenie kosztów transportu

Transport własny pracownika	za milę
Samochód pierwsze 10 000 mil	45p
Samochód powyżej 10 000 mil	25p
Pasażer podróżujący w celach służbowych	5p
Motocykl	24p
Rower	20p

12. Podatek od zysków kapitałowych

Roczne zwolnienie z podatku	2020/2021	2021/2022
Sprzedaż nieruchomości przez osoby fizyczne	£12,300	£12,300
Zysk z tytułu posiadanej nieruchomości w tzw. trust, czyli funduszu powierniczym	6,150	6,150

Stawka podatku	2020/2021	2020/2021
Osoby fizyczne (płatnik podstawowego progu podatkowego)*	10%	10%
Osoby fizyczne (płatnik wyższego progu podatkowego)*	20%	20%
Trusty, nieruchomości*	20%	20%
Entrepreneurs' Relief (ER)**	10%	10%
Investors' Relief (IR)**	10%	10%

* Stawka podatku dla osób fizycznych w zależności od rocznego dochodu, wynosi od 18% do 28% zysku ze sprzedaży nieruchomości mieszkalnych i akcji. Trusty i nieruchomości są w tym przypadku opodatkowane podatkiem w wysokości 28%.

**Limit, do którego można starać się o ulgę wynosi 10 milionów funtów (przysługuje ona tylko raz w życiu podatnika). Obowiązują różne warunki przyznania ulgi.

Capital Gains Tax – podatek od zysków kapitałowych w UK, czyli zysków generowanych przez posiadany majątek. W przypadku nieruchomości będzie to sprzedaż domu lub mieszkania.

Entrepreneurs' relief (ER) – ulga podatkowa, która jest dostępna dla osób prowadzących działalność gospodarczą (Self-Employed), partnership lub limited company w przypadku sprzedaży firmy oraz przy sprzedaży środków, aktywów czy majątku firmy, które używane były przez przedsiębiorstwo, a ich sprzedaż nastąpiła maksymalnie do trzech lat od zamknięcia biznesu.

Investors' Relief (IR) – ulga podatkowa dla inwestorów

13. Podatek dochodowy od osób prawnych

Podatek dochodowy od osób prawnych	
Do	31/3/2022
Stawka podatku dochodowego od osób prawnych	19%
Research and Development relief (R&D)	obowiązuje od 1/1/18
SME enhanced expenditure deduction scheme*	130%
Large company R&D Expenditure Credit (RDEC) scheme**	13%

Research and Development relief (R&D) - ulga na koszty poniesione na badania i rozwój

*Dodatkowe odliczenie dla kwalifikujących się do ulgi R&D.

**Ulgę podatkową na wydatki mieszczące się w zakresie ulgi R&D.

MŚP ponoszące straty mogą zrzec się odliczenia na rzecz HMRC w zamian za płatność w wysokości 14,5 % poniesionej straty.

SME enhanced expenditure deduction scheme- program finansowania MŚP

Large company R&D Expenditure Credit (RDEC) scheme- ulga podatkowa, która zachęca duże przedsiębiorstwa do inwestowania kapitału w obszarze badań i rozwoju.

14. Główne podatkowe ulgi inwestycyjne

Z tytułu nabycia środków trwałych w postaci urządzeń lub sprzętu	Stawka
Wydatki na środki trwałe (poniesione wyłącznie przez firmy) między 1.04.2021 a 31.03.2023:	
-ekstra odliczenie (covidowe)	130%
-odliczenie w pierwszym roku urządzeń energo i wodooszczędnych (specjalna pula środków)	50%
Annual Investment Allowance (AIA)	
-wydatki poniesione między 1/1/19 - 31/12/21 limit do £1,000,000	100%
-wydatki poniesione po 1/1/22 limit £200,000	100%
Odpis amortyzacyjny i ogólna pula środków (zmniejszenie salda)	18%
Odpis amortyzacyjny i specjalna pula środków (zmniejszenie salda)	6%

Z tytułu nabycia samochodów osobowych	po 1/4/21	przed 1/4/21	Ulga
	CO2 (g/km)	CO2 (g/km)	
Tylko nowe samochody	0	do 50	100%
W ogólnej puli środków	do 50	do 110	18%rocznie
W specjalnej puli środków	powyżej 50	powyżej 110	6% rocznie

Annual Investment Allowance (AIA)– roczne rozliczenie ulgi inwestycyjnej. Polega na odliczeniu pełnej wartości przedmiotu lub do maksymalnej wartości ulgi, który kwalifikuje się do Capital Allowances. W przypadku osiągnięcia straty po skorzystaniu z AIA można tę stratę wykorzystać do odliczenia w kolejnych latach.

Ulga na konstrukcje i obiekty budowlane

Od 1/4/20 (przedsiębiorstwa) lub 6/4/20 (inne podmioty) 3%

15. Podatki od nieruchomości

Annual Tax on Enveloped Dwellings (ATED)

ATED ma zastosowanie do nieruchomości mieszkalnych o wartości ponad £500,000, należących do struktury korporacyjnej, chyba że są one wykorzystywane w celach kwalifikowanych.

Wartość nieruchomości	Opłata roczna do 31/3/21	Opłata roczna do 31/3/20
£0.5m – £1m	£3,700	£3,650
£1m – £2m	7,500	7,400
£2m – £5m	25,200	24,800
£5m – £10m	58,850	57,900
£10m – £20m	118,050	116,100
Powyżej £20m	236,250	232,350

Stamp Duty Land Tax (SDLT), Land and Buildings Transaction Tax (LBTT) i Land Transaction Tax (LTT)
Nieruchomości mieszkalne (dotyczy zakupu pierwszej nieruchomości)

SDLT – Wielka Brytania i Irlandia Północna		LBTT – Szkocja		LTT - Walia	
£000	Stawka	£000	Stawka	£000	Stawka
Do 125*	0%	Do 145	0%	Do 180**	0%
125-250	2%	145-250	2%	180-250	2,5%
250 – 925	5%	250-325	5%	250-400	5%
925 – 1,500	10%	325-750	10%	400-750	7,5%
Powyżej 1,500	12%	Powyżej 750	12%	750-1,500	10%
				Powyżej 1,500	12%

*0% dla nieruchomości zakupionych do 30.06.21 do £500,000 oraz do £250,000 dla nieruchomości zakupionych pomiędzy 1.07.21 do 30.09.21

**Do 30.06.21 stawka 0% dla nieruchomości do £250,000

Dodatkowa opłata w wysokości 3% (LBTT: 4%) całkowitej ceny zakupu dotyczy wszystkich trzech podatków w przypadku zakupu dodatkowej nieruchomości mieszkalnej za kwotę przekraczającą £40,000 (chyba że chodzi o zastąpienie głównego miejsca zamieszkania). Obowiązkowi uiszczenia opłaty podlegają również wszyscy nabywcy korporacyjni.

Dla SDLT:

-Od 01.07.21 zwolnieni z opłat będą kupujący swoją pierwszą nieruchomość w życiu o wartości do £300,000. Dotyczy to także pierwszych £300,000 za nieruchomość o wartości do £500,000.

-Stawka 15% może dotyczyć całkowitej ceny zakupu, gdy nieruchomość jest wyceniana powyżej £500,000 i jest nabywana przez „osobę nie będącą osobą fizyczną” (np. firmę).

Stamp Duty Land Tax (SDLT)- podatek płacony w momencie zakupu mieszkania, domu lub gruntu. Obowiązuje zarówno w Anglii, jak i w Irlandii Północnej. Warto wiedzieć, że obowiązek zapłaty Stamp Duty powstaje wyłącznie po nabyciu nieruchomości o określonej wartości. Podobne zobowiązania fiskalne obowiązują na terenie całej Wielkiej Brytanii. Zarówno w Szkocji (Land and Buildings Transaction Tax), a także w Walii (Land Transaction Tax).

Nieruchomości niemieszkalne lub używane zarówno do celów mieszkalnych jak i komercyjnych

SDLT – Wielka Brytania i Irlandia Północna		LBTT – Szkocja		LTT - Walia	
£000	Stawka	£000	Stawka	£000	Stawka
Do 150	0%	Do 150	0%	Do 150	0%
150-250	2%	150-250	1%	150-250	1%
Powyżej 250	5%	Powyżej 250	5%	250-1,000	5%
				Powyżej 1,000	6%

16. VAT

Stawka podstawowa (1/6 ceny z podatkiem VAT)	20%
Rejestracja do VAT-u od 1/4/17 po przekroczeniu obrotu rocznego	£85,000
Brak rejestracji do VAT-u od 1/4/17, jeśli obrót roczny nie przekroczy	83,000

Od 1 kwietnia 2019r. obowiązują przepisy MTD (Making Tax Digital), czyli Cyfrowego Systemu Podatkowego. Obecnie dotyczą one tylko płatników VAT, ale od 2020r. już wszystkich podatników w UK.

Flat Rate Scheme (FRS)	
Roczny obrót podlegający opodatkowaniu VAT nie przekracza	£150,000
Brak możliwości rozliczenia się wg tej formy, jeśli całkowity dochód z działalności gospodarczej przekroczy	£230,000

Flat Rate Scheme (FRS) – tzw. uproszczony podatek VAT. Firma rozliczająca się według tej formy opodatkowania stosuje jednolitą stawkę procentową. Jej wysokość określa urząd podatkowy indywidualnie dla każdej branży.

17. Podatek od spadku

	2020/2021	2021/2022
Zerowa stawka podatku (nil rate band)*	£325,000	£325,000
NRB residential enhancement (RNRB)†*	175,000	175,000
Tax rate on death**	40%	40%
Stawka podatku należnego od dożywotnich transferów do większości trustów	20%	20%

†RNRB jest dostępny w przypadku przeniesienia głównego miejsca zamieszkania na rzecz swoich potomków. Zmniejsza się o połowę kwoty - £1 na każde £2 w przypadku wartości nieruchomości powyżej £2m.

*Do 100% niewykorzystanych NRB i RNRB zmarłego współmałżonka/partnera życiowego może zostać zwiększony aktualny zakres NRB i RNRB żyjącego współmałżonka/partnera życiowego.

**Stawka obniżona do 36%, jeśli co najmniej 10% nieruchomości zostaje przekazane na cele charytatywne. Nieograniczone zwolnienie od podatku w przypadku transferów między małżonkami/partnerami życiowymi (z wyjątkiem sytuacji, gdy zbywający na stałe mieszka w Wielkiej Brytanii, a przejmujący mieszka za granicą – wtedy maksymalne zwolnienie wynosi £325 000).

100% Business Property Relief (zwolnienie z podatku od zajmowania majątku nieruchomego) dotyczy wszystkich udziałów w nienotowanych spółkach handlowych, niezarejestrowanych działalnościach handlowych i niektórych gruntów rolnych/terenów budowlanych.

Obniżony podatek od darowizn, jeśli doszło do nich najpóźniej na 7 lat przed śmiercią darczyńcy

Lata przed śmiercią:	0 – 3	3 – 4	4 – 5	5 – 6	6 – 7
% podatku spadkowego	100	80	40	40	20

Całkowicie zwolnione z podatku są prezenty do jednorazowej wartości £250 i rocznej £3.000, które można przekazać dowolnej ilości osób w ciągu roku.

18. Ważne daty i terminy

Terminy płatności dla rozliczających w systemie Self Assessment		2020/2021	2021/2022
Pierwsza płatność na konto	31 styczeń	2021	2022
Druga płatność na konto	31 lipiec	2021	2022
Balancing payment	31 styczeń	2022	2023
Capital Gains Tax (CGT)*	31 styczeń	2022	2023

*Przy sprzedaży nieruchomości mieszkaniowych CGT musi zostać zapłacony w ciągu 30 dni od daty sprzedaży nieruchomości.

Self Assessment - deklaracja podatkowa osób samozatrudnionych

Balancing payment - pozwala na rozłożenie płaconego podatku i odciążenie podatnika od jednorazowych, dużych płatności.

Inne terminy płatności	2020/2021	2021/2022
Klasa składek 1A (Class 1A NIC)	19 lipca 2021	19 lipca 2022
Klasa składek 1B (Class 1B NIC)	19 października 2021	19 października 2022

Podatek dochodowy od osób prawnych (Corporation Tax) powinien być zapłacony w okresie do 9 miesięcy od zamknięcia okresu rozliczeniowego, chyba, że „duża” spółka płaci go w kwartalnych ratach.

2020/2021 terminy składania wniosków	
Wystawienie dokumentu P60 pracownikowi	31 maj 2021
P11D, P11D(b)	6 lipiec 2021
Zeznanie podatkowe Self Assessment Tax Return (SATR) w papierowej wersji	31 październik 2021
Zeznanie podatkowe SATR w wersji online (jeśli zaległy podatek zostanie wpłacony za pomocą systemu PAYE w 2022/2023, przy zaległym podatku nieprzekraczającym £3000)	30 grudzień 2021
Zeznanie podatkowe SATR w wersji online	31 styczeń 2022

P60 – formularz, który stanowi podsumowanie zarobków i opłaconego podatku w całym roku podatkowym.

P11D – Twój pracodawca wyśle formularz P11D do HMRC, jeśli otrzymałeś dodatkowe świadczenia w pracy /tzw. benefits in kind/, np. samochód służbowy lub nieoprocentowaną pożyczkę. P11D ukazuje wartość każdego z tych ‘benefitów’. Jeśli natomiast wypełni kilka formularzy P11D, to musi też wypełnić P11D(b). Służy on podsumowaniu wszystkich formularzy P11D.

UWAGA!! Niniejszy przewodnik podatkowy służy wyłącznie jako wskazówka i przed podjęciem jakichkolwiek działań powinieneś zasięgnąć porady specjalisty.



Biuro Londyn

Sunnyhill House
3-7 Sunnyhill Road
SW16 2UG Londyn

Biuro Chatham

22 Railway Street
ME4 4JT Chatham
Kent

Telefony

0208 8350012

01634 819771

Customer service:

Londyn

079 33 06 9000

Chatham

079 33 06 9001

Bookkeeping

075 23 90 0754

Payroll, CIS

075 94 37 6922

Accountancy

078 84 60 0852

Manager

079 23 22 8210

Marketing

075 40 10 2146

office@lidertax.co.uk

kentoffice@lidertax.co.uk

www.lidertax.co.uk

LIDERTAX - KOMPLEKSOWA OBSŁUGA TWOJEGO BIZNESU